
Høringssvar vedr. tilretning af 
styrelsesvedtægten for 
forældrebestyrelser i dagtilbud 
Høringspart Høringssvar
Dagplejen Vi, i forældrebestyrelsen for Dagplejen, vil gerne vide hvad tanken er bag 

tværgående forældrebestyrelse for dagpleje og vuggestue/daginstitution?

Elverhøj Forældrebestyrelsen i børnehuset Elverhøj vurderer at tilretning af 
styrelsesvedtægten er ok og ser frem til at arbejde med de nye opgaver, som 
det fremgår af dagtilbudsloven og styrelsesvedtægten.

For at øge muligheden for koordinering og samarbejde mellem 
forældrebestyrelserne, bl.a. i forbindelse med høringssvar, foreslås det at 
der tilføjes en mulighed i styrelsesvedtægten for at oprette et fælles forum 
for bestyrelserne. Forummet kan fx bestå af formænd og næstformænd, som 
kan mødes både online og med 1-2 årlige møder. Et lignende forum ses i 
andre kommuner, fx Rudersdal.

Bøgely Taget til efterretning.

Trækronerne Forældrebestyrelsen i Trækronerne har følgende bemærkninger til 
tilretningen af styrelsesvedtægten:

S 12, §8:
Vi foreslår, at hele bestyrelsen fra alle dagtilbuddene indkaldes til 
dialogmøde. Vi mener, at møderne sagtens kan rumme flere deltagere, og vi 
synes det giver god mening at gøre hele bestyrelsen til en aktiv del af 
dialogen.

S. 4, anden spalte: 
Der behøver ikke at stå "hvis der er et lige antal". Det vil der altid være, når 
der lige ovenover står at der skal vælges to fra hver.

S. 7, Medarbejderrepræsentanter, anden spalte:
"Udtræder en medarbejderrepræsentant vælges en ny repræsentant på et 
personalemøde." Er det ikke meningen, at det så er suppleanten der skal 
indtræde i bestyrelsen? Det er uklart hvad der menes.

S. 12, §12:
Vi mener, at det er meget at kræve, at der skal 75% af forældrene til at 
kræve et forældremøde - især i store institutioner. Vi foreslår 50%, så det 
bliver nemmere for forældrene at kræve et forældremøde.

Ud over disse specifikke bemærkninger mener vi, at det er positivt, at 



styrelsesvedtægten har en overskuelig længde, og det er positivt, at udvalget 
vil udarbejde et notat om forældrebestyrelsernes opgaver og ansvar.

Ørnebo Muligheden for at oprette forældrebestyrelser på tværs af institutioner er 
interessant og relevant.

Taget til efterretning.

Piletræet Bestyrelsen i Piletræet har ingen indsigelser.

Troldebo Forældrebestyrelsen i Børnehuset Troldebo har på vores møde d.23. august 
2018, drøftet forslaget vedr. tilretning af styrelsesvedtægten. 

Forældrebestyrelsen er af den opfattelse, at tilretningen giver rigtig god 
mening og at selve layoutet gør styringsvedtægten mere læsevenlig. 
Så vi i bestyrelsen er positive overfor forslaget.

Regnbuen Forældrebestyrelsen accepterer tilrettelserne.

Tvillingehuset Det fremsendte materiale er taget til efterretning, dog med en kommentar 
til styrelsesvedtægterne:

Vi vil gerne have præciseret, at man godt kan opstille til forældrebestyrelsen 
uden at være til stede.

Femkanten Femkantens bestyrelse har på bestyrelsesmødet 25/9-18 gennemgået 
forslaget vedr. ændring af styrelsesvedtægter.

Femkantens bestyrelse tager forslaget til efterretning.

Firkløveren Firkløverens bestyrelse udtaler følgende:
at det er en overskuelig opsætning med klare regler, og pænt layout.
Der er en enkelt fejl på side 11, der står skabe trykke rammer, der skal stå 
skabe trygge rammer.

Derudover vil vi gerne have en tilføjelse til standard forretningsordenen & 5 
stk. 3: Beslutnings referatet underskrives efter hvert møde af de 
medlemmer, der har deltaget i mødet. Uddybende referat kan efter aftale 
godkendes senere af formand og næstformand.


